

About Dr Winnie Tang:

Dr. Winnie Tang JP is an Adjunct Professor in the Department of Computer Science, Faculty of Engineering, Department of Geography, Faculty of Social Sciences and Faculty of Architecture at the University of Hong Kong (HKU). She is one of the local born IT entrepreneurs from Hong Kong. In the 1990s, Dr. Tang founded Esri China (Hong Kong)



Limited to develop and promote Geographic Information System (GIS) software and solutions. She is also the Founder and Honorary President of Smart City Consortium. Over the years, she has been actively advocating the use of technology and sharing her views regarding the ICT industry, eHealth, environmental conservation, entrepreneurship and smart city through her services in government and non-government organizations in Hong Kong.

In recognition of Dr Tang's work, she has been awarded the Honorary Fellow by Lingnan University in 2020, the Distinguished Alumni by the Faculty of Science, HKU in 2009, the Ten Outstanding Young Persons in 2006, the Women of Influence – Young Achiever of the Year Award by the American Chamber of Commerce in 2004 and the Ten Outstanding Young Digi Persons Selection in 2001.

有關鄧淑明博士:

鄧淑明博士，太平紳士，香港大學工程學院計算機科學系、社會科學學院地理系及建築學院客席教授，香港土生土長培育的資訊科技界企業家。鄧博士於九十年代創辦 Esri 中國（香港）有限公司，專門開發及推廣地理資訊系統（GIS）軟件和提供相關解決方案。鄧博士也是智慧城市聯盟創辦人及榮譽會長。除了 GIS 本業，鄧博士對 ICT 行業、電子健康、環境保育、初創企業及智慧城市等經常提出建議，並積極參與多個政府及民間組織，致力促進香港科技及社會事務發展。

鄧博士的貢獻廣受認同並獲多項榮譽，包括：於 2020 年獲嶺南大學頒授榮譽院士、香港大學 2009 年理學院傑出校友、2006 年香港十大傑出青年、香港美國商會 2004 年「最具影響力女性獎 - 年度傑出女青」及 2001 年香港十大傑出數碼青年等。